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PROCESUL VERBAL
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL

DIN  DATA  DIN   27 mai  2021

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire la proiectele 
de  hotărâre propuse  si hotarârile   adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  27 mai  2021.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  52/ 21.05.2021.
Sunt  prezenti  la şedinţǎ  la sediul Consiliului local toţi cei 13 consilieri locali în functie. 
Participă la sedinţă primarul comunei Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre şi  

secretarul general al comunei –d-na Nica Daniela, precum si d-na Iorgu Rodica – sef birou financiar contabil .
    Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 134, alin. (1), lit.a) din  Ordonanta de Urgenţă a 

Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru a se analiza proiectele de hotărâre  iniţiate, după
cum urmează: 

a) proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Cosereni pentru  trimestrul II, anul 
2021 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

b) proiect de hotărâre privind aprobarea  modificării parţiale a  HCL nr. 29/ 27 iulie 2020 privind   
acordarea unor facilitati fiscale in baza OUG nr. 69/2020 privind modificarea si completarea Legii nr. 
227/2015 privind Codul Fiscal precum si pentru instituirea unor masuri fiscale în anul 2020- iniţiator 
primar  – Tudorache Lucian;

c) proiect de hotărâre privind  aprobarea înființării  Serviciului specializat pentru gestionarea câinilor fără 
stăpân în comuna Cosereni, județul Ialomița- iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

      
 Domnul primar dă citire ordinii de zi adusă la cunoştinta prin dispozitia de convocare, după care 

presedintele de şedinta dl Borangic Constantin  o supune la vot.  
      Ordinea de zi a fost aprobată cu 13 voturi  “pentru” . 

      S-a dat citire procesului verbal întocmit în şedinta ordinară din data de  15 aprilie  2021. Continutul  
procesului verbal a stârnit unele discuţii că nu s-au consemnat toate  punctele de vedere exprimate în şedinta 
din 15 aprilie când a fost dezbătut bugetul local pe anul 2021. D-na  secretar informează că toate 
amendamentele  şi propunerile de modificare  a unor sume repartizate pe anumite capitole au fost  luate în 
considerare  si  s-a făcut menţiune despre ele în raportul întocmit de Biroul financiar contabil care constituie 
anexă la procesul verbal.

Au fost  corectat procesul verbal ţinând cont de recomandările consilierilor  şi ulterior a fost supus 
spre aprobare de către  preşedintele de şedintă. Procesul verbal a fost aprobat cu 12 voturi “pentru”. Se abţine 
dl consilier Filip Gheorghe. 



    Proiectele de hotărâre sunt însoţite de rapoartele de specialitate ale compartimentelor de resort  si de 
rapoartele de avizare  ale comisiilor de  specialitate din cadrul consiliului local întocmite în cadrul sedintei 
comune a comisiilor   din data de 20 mai 2021. 

Dl Borangic Constantin in calitate de presedinte de sedinta  propune analiza si dezbaterea  fiecarui 
proiect de hotarare in parte, in ordinea in care au fost inscrise pe ordinea de zi:

1. proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Cosereni pentru  trimestrul II, anul 
2021 - iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

Dl primar dă citire proiectului de hotarare privind rectificarea si  motivele care stau la baza acestei 
modificari, apoi dă cuvantul dnei Iorgu Rodica  să prezinte raportul de specialitate si capitolele care suferă 
rectificari. 

Dna Iorgu Rodica prezinta raportul întocmit  din care reiese ca  la nivelul trimestrului II  se impune 
rectificarea bugetara cu suma de 40.000 lei pentru secţiunea de dezvoltare, suma ce va fi utilizată din  contul 
excedentul anului precedent astfel: 15.000 lei pentru realizarea lucrării  privind elaborarea strategiei de 
dezvoltare locală pentru perioada urmatoare si 25.000 lei pentru achizitie echipamente video, pentru sistem de
supraveghere Primarie. 

Dl primar informează: “Am avut discutii cu firma care asigură paza si securitatea obiectivelor publice în 
alte localităti si ne-au facut  o ofertă de servicii, având în vedere că în luna iunie se pensioneaza si cel de-al 
doilea paznic  de la primarie. Ne-am gandit să asiguram paza electronica,dar trebuie instalate niste 
echipamente. L-am invitat pe dl. Ghinea Marian angajat la firma de pază sa ne explice  in ce constă serviciile 
asigurate si care este costul acestora. 

Dl Ghinea Marian :” Noi avem în portofoliu  mai multe tipuri de servicii. Am facut intr-adevar o oferta  
pentru paza electronica asa cum ne-a cerut dl. primar, dar din discutiile purtate am înteles că este nevoie si de 
paza in comună  si considerăm ca ar fi mai potrivit să se achizitioneze serviciul de paza integrat, care asigură 
atât  paza obiectivelor, adică clădirile instituţiilor publice, dar si punerea la dispozitie a unui autoturism cu 
echipaj de interventie de două persoane, care sa asigure paza pe timp de noapte in toată localitatea. Trebuie 
realizata infrastructura pe cladire – sistemul de alarmă, care de exemplu la Primarie ar fi de circa 5000 lei- 
depinde de numarul de senzori care va fi  montat pe fiecare  fereastra si pe fiecare usa si de un  receiver. La 
fel si la celelalte obiective, scoala, gradinita,  caminul, daca nu au deja sisteme care  sa fie compatibile si 
cuplate la sistemul nostru   de monitorizare. 

Dl. primar.”Da, dar trebuie sa stim daca după terminarea perioadei contractuale, receiverul rămâne al 
nostru sau trebuie sa vi-l dăm înapoi.”

Dl. Ghinea “Daca la expirarea contractului nu doriti reînnoire,  echipamentele rămân ale dumneavoastră. 
Pentru  serviciile  de patrulare si monitorizare, seful nostru  a facut o oferta personalizată special pentru 
dumneavoastră  de 8000 lei lunar, care include toate costurile: personal, masina, combustibil, licente, 
aprobari. Va dati seama ca sunt mult mai mari costurile, dar s-a tinut cont ca mai avem incheiate contracte 
aici cu alti agenti economici. In plus noi avem echipaje  si in localitatile  din apropiere, care in caz de alarma 
si  dacă este necesar  se pot deplasa si pot interveni în cateva minute.”

Consilierii sunt de acord  să se încheie contract pentru paza si patrulare in toată comuna. 
Dl. primar spune ca deocamdata nu avem buget pentru serviciile integrate, dar ca vom face demersurile  

necesare pentru instalarea echipamentelor la Primarie, astfel încât într-o lună să fie gata. 



  Dl presedinte Borangic Constantin supune la vot proiectul de rectificare a bugetului astfel cum s-a propus 
utilizarea sumei de 40.000 lei din fondul de rezervă.Au fost exprimate  13 voturi “pentru” si a fost aprobata 
Hotărârea  cu nr.  22.

2. Se continuă sedinta cu analiza si dezbaterea proiectului de hotărâre privind aprobarea  modificării 
parţiale a  HCL nr. 29/ 27 iulie 2020 privind   acordarea unor facilitati fiscale in baza OUG nr. 69/2020 
privind modificarea si completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul Fiscal precum si pentru instituirea
unor masuri fiscale în anul 2020- iniţiator primar  – Tudorache Lucian;

D-na secretar general informeaza  ca a fost adoptata o noua ordonanata de urgenta  care facilitează plata 
taxelor si impozitelor restante  cu  scutirea de la plata penalitatilor acumulate, sub conditia de a achita integral
debitele  principale. Masura este prelungită  prin ordonanţă până la data de 31 ianuarie 2022. 

Dl Filip Gheorghe: „ Dacă facem o analiză, erau 100 de persoane cu datorii – vorbim de cei cu datorii 
mari. De la sedinta anterioară când am aprobat facilităţi, în acest interval câţi au plătit? Aceste măsuri sunt 
inutile, daca nu intervenim să punem în aplicare alte măsuri.” 

D-na Iorgu Rodica – „Functionarii nostri au făcut toate demersurile. Au trimis somatii, instiintari, au pus 
popriri unde s-au gasit cu venituri...”

Dl Filip Gheorghe : „ Aceste măsuri se iau gradual, dar trebuie constrânşi să plătească. Eu nu sunt de acord
sa  aprobăm din nou  facilitati, daca nimeni nu a  venit să plătească. Nu există interes.”

La fel consideră si alti consilieri. 
D-na Iorgu Rodica – „Da, dar atata timp cât  există o ordonanţă de urgentă, trebuie să le dăm si noi 

posibilitatea să beneficieze.”    
Dl. presedinte  supune la vot.  Au fost exprimate  8 voturi „pentru”, 5 voturi impotrivă si nicio abtinere. A 

fost adoptata Hotararea cu nr.  23, cu majoritate simplă aşa cum prevede art. 139 din Codul administrativ..

3. In continuare se ia în discuţie proiectul de hotărâre privind  aprobarea înființării  Serviciului specializat 
pentru gestionarea câinilor fără stăpân în comuna Cosereni, județul Ialomița- iniţiator primar  – 
Tudorache Lucian;

     Dl primar da citire proiectului de hotarare si informează ca a fost iniţiat acest proiect pentru că la noi chiar 
a devenit o problemă a comunitătii care trebuie rezolvată si avem transmisă adresă  din partea  prefectului 
judetului pentru urgentarea luării acestor măsuri si punerea in aplicare a Ordonantei nr. 155/ 2001 referitor la 
programul de gestionare a cainilor fara stapân. 

Dl. Stoian Dorin – “Din acest  Regulament  prezentat aici deducem că se generează si niste costuri.”    
Dl. primar “ Noi aprobam infiintarea serviciului si  apoi vom delega  acest serviciu unei firme care se 

ocupa de asa ceva. Nu putem face adapost aici la noi pentru ca ar insemna să ne trezim că aduc toti câinii 
aici.”

Dl. Stoian Dorin: . “S-a făcut o analiză cât ne costă acest serviciu delegat?.  Cui îl delegăm?  
Cheltuielile  cu capturarea,  cazarea, tratamentele trebuie platite din bugetul local, asa scrie aici. Eu zic să mai
asteptam, să nu ne grabim.”
            Dl. primar “Eu spun că este o problemă urgentă si nu mai putem astepta, pentru că ne vin reclamaţii.”

Dl. Filip Gheorghe :”Ne puteti spune  cum se va proceda în concret? Eu sunt de parere că ar trebui să 
ne documentăm mai bine.”

Dl. primar “ Scrie acolo în hotarâre. Daca vin alte sesizări  trebuie să actionăm, să nu mai păţim ca 
data trecută. Atunci a fost  o masură luată în regim de urgenţă. Si vor mai fi cazuri. Nu putem astepta să se 
întâmple ceva mai grav.”



Dl. Stoian Dorin “ Noi nu am spus că nu e necesar, dar nu am avut la dispozitie Regulamentul să-l 
studiem, de aceea propun amânarea pentru o dată ulterioară. Mai vedem cum procedează şi alţii. De ce să fim 
noi primii?”

D-na secretar informează că Regulamentul nu a fost comunicat online, a fost  pus la dispozitie doar la 
sediu asa cum s-a specificat în dispoziţie si nu au venit  toţi consilierii să ia materialele. De asemenea 
informează ca asa cum s-a procedat cu alte servicii de utilitate publică, se poate lua iniţiativa înfiinţării unui 
serviciu la nivel judetean sau pentru mai multe comune, ca o asociatie de dezvoltare comunitară care să 
gestioneze în comun această situaţie care este generalizată, nu este doar la noi.”

Acelasi punct de vedere îl împărtăşesc mai multi consilieri, să  se amâne aprobarea înfiintării acestui 
serviciu. 

Dl. primar “Nu am stiut că nu  l-ati avut spre consultare. Dar v-am spus acum. Să fie notaţi cei care 
votează împotrivă sa fie chemaţi să dea declaraţii!  ”

Dl. Filip “ Eu v-am întrebat ce reprezintă acest serviciu si nu ne-aţi lămurit, nu a fost clar. S-a cerut 
documentare.”

Dl. viceprimar –“Dl primar  a fost chemat sa dea declaratii după ce s-a făcut reclamaţia  cu copilul 
muşcat de câine. La fel după ce au fost capturati câinii si dusi la adăpost. Acum avem din nou sesizare.”

    După încheierea discuţiilor, dl presedinte supune la vot aprobarea infiintarii serviciului de gestionare a 
câinilor fara stăpân. Au fost exprimate  7 voturi „pentru”, 3 voturi impotriva( Filip Gheorghe, Stoian Dorin, 
Bucsaru Constantin) si 3 abtineri (Nica Gheorghe, Stănică Carmen, Lungu Alexandru). 

     Cu majoritate simplă a  fost adoptata Hotararea cu nr.  24.

II
       La punctul Cereri de competenta consiliului local a  fost analizată cererea d-lui  Costache  Vasile de  a 

i se acorda familiei sale un teren pe strada Lacului pentru  constructia unei locuinţe.  Dl primar spune că 
terenul în zona respectivă este inundabil şi nu se poate construi. Dl. Costache Vasile, prezent în sedinţă  
răspunde că îşi asumă  să amenajeze terenul să nu fie probleme de inundaţii. 

Dl. primar  spune că se va face  o analiza a terenului deţinut de  Comisia locală si în cazul în care este 
posibil  să se organizeze licitatie. O parte din terenuri sunt atribuite  în proprietate altor cetăţeni. Zona indicată
este posibil sa fie  atribuită cu titlu de proprietate. 

       După epuizarea discuţiilor, domnul    consilier  Borangic Constantin – presedinte de şedinţă, declară  
închise  lucrările şedinţei  ordinare de  astăzi, 27 mai 2021. 

   PREŞEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
    BORANGIC  CONSTANTIN 

            Intocmit  de 
SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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